



الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية
PEOPLE'S DEMOCRATIC REPUBLIC OF ALGERIA
وزارة التعليم العالي والبحث العلمي
MINISTRY OF HIGHER EDUCATION AND SCIENTIFIC RESEARCH
جامعة عباس لغرور خنشلة
ABBES LAGHROUR KHENCHELA UNIVERSITY
كلية الآداب واللغات
FACULTY OF LETTERS AND LANGUAGES
قسم الآداب واللغة الإنجليزية
DEPARTMENT OF ENGLISH AND LITERATURE



الملتقى الوطني الثالث (حضوري و عن بعد) "3rd National (blended) Conference

THE FUTURE OF EDUCATION AND ENGLISH LANGUAGE POLICIES IN ALGERIA :

Language Policy and Reform in Education: From Decolonization
through Democratization to Global 'Citizenization'

مستقبل التعليم وسياسات (تبني) اللغة الإنجليزية في الجزائر:
السياسة اللغوية وإصلاح التعليم: (من إنهاء الاستعمار عبر الديمقراطية نحو "المواطنة"
العالمية)

تاريخ انعقاد الملتقى CONFERENCE DATE

30 APRIL 2024 30 افريل

آجال استقبال الملخصات: Deadline for abstracts

11 April 2024 11 افريل

لغات الملتقى Conference languages/

English العربية
Français Italiano
Español Deutsch
Tamazight

رئيس الملتقى Conference Chair

د. عبد الرزاق بضيف

Dr. Abderrazak BEDDIAF

razak.beddiaf.conferences@gmail.com

More info. on <https://www.facebook.com/AbderrazakBeddiaf> معلومات اكثر

<https://www.linkedin.com/in/abderrazak-beddiaf-425234a6>

TRACKS: المحاور

Topics of interest include, but are not limited to:

1. Historical Perspectives and the impact of colonialism on linguistic / educational Policy in Algeria
2. English language teaching/ learning, partnerships, youth empowerment and quality education
3. Decolonization, democratization and globalization of (Algerian) Education
4. English-based Instruction, bi-/multi-lingual Education and Plurilingualism in Algeria
5. The role of English language policy and instruction in ensuring inclusivity and equity in education for diverse linguistic communities.
6. (English) Language Assessment and Standardization in Algeria
7. Language policy and education system reforms in Algeria: (Strategies, implementation, obstacles, and outcomes) satisfying community needs and optimizing sustainable development.
8. English-based Teacher/staff training and professional development
9. Algerian (English) Language Policy vis-à-vis Global Citizenship
10. Future trends, prospects and innovations in language education and planning

1. تأثير الاستعمار وجهات نظر تاريخية حول سياسة اللغة /التعليم في الجزائر

2. تدريس / تعلم اللغة الانجليزية, الشراكات, تمكين و الشباب التعليم النوعي

3. إنهاء الاستعمار ودمقرطة وعولمة التعليم (الجزائري).

4. التعليم القائم على اللغة الإنجليزية والتعليم ثنائي اللغة/متعدد اللغات والتعددية اللغوية في الجزائر

5. دور سياسة و تدريس اللغة الإنجليزية في ضمان الشمولية والمساواة في التعليم للمجتمعات المتعدد اللغات.

6. تقييم اللغة (الإنجليزية) وتوحيد ميزات التقييم في الجزائر

7. إصلاحات السياسة اللغوية و نظام التعليم في الجزائر (الاستراتيجيات, التنفيذ, العوائق, والنتائج):تلبية احتياجات المجتمع و تعزيز التنمية المستدامة

8. تدريب الأساتذة/المدرسين وتطويرهم المهني على أساس اللغة الإنجليزية

9. السياسة اللغوية (الإنجليزية) الجزائرية تجاه المواطنة العالمية

10. الاتجاهات والآفاق والابتكارات المستقبلية في تدريس اللغة و التخطيط اللغوي

razak.beddiaf.conferences@gmail.com

More info. on <https://www.facebook.com/AbderrazakBeddiaf> معلومات اكثر

<https://www.linkedin.com/in/abderrazak-beddiaf-425234a6>

THEME الديباجة

The present third edition of the conference addresses a multifaceted and pressing set of issues relating to language policies and their impact on education in Algeria because it reflects the complex interplay of historical, cultural, social, political, and educational factors that language policies in education must navigate. This edition encompasses various aspects, challenges, and opportunities related to language in education, including: Historical Legacy and Decolonization, Democratization and Inclusivity, Globalization and Cultural Identity, Language of Instruction and Multilingualism, Language Assessment and Evaluation, Teacher Training and Professional Development, Global Citizenship and Linguistic Competence, Policy Implementation and Evaluation, Best Practices and Case Studies....

This third edition of the conference aims to facilitate discussions, research, and collaborations that can contribute to a more inclusive, equitable, and culturally diverse educational system in Algeria, while addressing the challenges and opportunities associated with language policy and reform. The main objectives include: promoting democratization in Algerian education (by means of an increased inclusion of English), fostering multilingualism in the Algerian school system (focusing more on bilingual education, with a gradually increasing, balanced integration of English), analyzing global citizenship in Algerian (EFL) curricula, English language policy implementation and challenges, Inclusivity and Equity, (mother) Language Preservation, Pedagogical Approaches, Case Studies and Best Practices, Networking and Collaboration, Policy Recommendations, and Future Directions.

تتناول هذه الطبعة من المؤتمر مجموعة قضايا متعددة الأوجه واشكاليات ملحة فيما يتعلق بالسياسات اللغوية وتأثيرها على التعليم في الجزائر كونها تعكس التفاعل المعقد بين العوامل التاريخية والثقافية والاجتماعية والسياسية والتعليمية التي يجب أن تنتقل فيها السياسات اللغوية في التعليم. تشمل هذه الطبعة مختلف الجوانب والتحديات والفرص المتعلقة باللغة في التعليم، بما في ذلك: الإرث التاريخي وإنهاء الاستعمار، إرساء الديمقراطية والشمولية، العولمة والهوية الثقافية، لغة التدريس والتعددية اللغوية، تقييم اللغة، تدريب الاساتذة/المدرسين والتطوير المهني، المواطنة العالمية والكفاءة اللغوية، تنفيذ السياسات وتقييمها، أفضل الممارسات ودراسات الحالة....

يهدف المؤتمر في طبعة الثالثة هذه إلى تسهيل سبل المناقشات والبحث والتعاون اسهاما في نظام تعليمي أكثر شمولاً وإنصافاً وتنوعاً ثقافياً في الجزائر، مع معالجة التحديات والفرص المرتبطة بسياسة اللغة وإصلاحها. وتشمل الأهداف الرئيسية مايلي: تعزيز الديمقراطية والتعددية اللغوية في النظام التعليمي الجزائري (بالتركيز على التعليم ثنائي اللغة، مع الدمج المتزايد والمتوازن للغة الإنجليزية)، تحليل المواطنة العالمية في المناهج الجزائرية (خاصة ما تعلق باللغة الإنجليزية كلفة أجنبية)، تنفيذ سياسة تبني اللغة الإنجليزية وتحدياتها، الشمولية والإنصاف في التعليم، الحفاظ على اللغة (الأم)، المناهج التربوية، دراسات الحالة وأفضل الممارسات، التواصل والتعاون، توصيات ومخرجات السياسة المنتهجة، والتوجهات المستقبلية

razak.beddiaf.conferences@gmail.com



More info. on <https://www.facebook.com/AbderrazakBeddiaf>

معلومات أكثر



<https://www.linkedin.com/in/abderrazak-beddiaf-425234a6>

الرؤساء الشرفيين: Honorary President

Pr. Abdelouahad Chala, University Rector

Pr. Rachid BELAIFA, Dean of the Faculty

اللجنة العلمية: Scientific Committee

President: Dr. Ounis Salim

Prof. Touria Drid, Ouargla University
Dr. Abdelghafour Beddiaf, Khenchela University
Dr. Sara Messaoudi, Khenchela University
Dr. Hind Hanafi, Ouargla University
Prof. Halima Benzoukh, Ouargla University
Dr. Nawel Bengrait, Guelma University
Dr. Abderrazak Beddiaf, Khenchela University
Dr. Leila Djouima, ENS Constantine
Dr. Ghania Mekkaoui, Mascara University
Dr. Sarah Benamrane, Mascara University
Dr. Nacera Benali Reguieg, Chelef University
Dr. Soumia Boudinar, Setif 2 University
Dr. Asma Rahmani, Batna 1 University
Prof. Abdelaziz Bousbai, Ouargla University
Dr. Soumia Haddaoui, Setif 2 University

Members:

Dr. Abdelkader Beddiaf, Khenchela University
Dr. Hanane Ouis, El-Taref University
Dr. Sabria Ould Si Bouziane, Mostaganem University
Dr. Fatima Yahia, Ghadaia University
Dr. Walida Laraba, Blida 1 University
Dr. Halima Beddiaf, Khenchela University
Dr. Lynda Dali Youcef, ENS Oran
Dr. Rayma Ayda Haçani, Khenchela University
Dr. Sara Ghoumri, Khenchela University
Dr. Benguerba Rym, Bechar University
Dr. Asma Nesba,, El-Oued University
Dr. Nour El Houda Kheloufi, Constantine 1 University
Dr. Saliha Beleulmi, Constantine 1 University

اللجنة التنظيمية: Organization Committee

President: Dr. Aggoun Imen

Abdelkhalek BEDDIAF
Atik Imen
Baroual Kamal
Dr. Ben Athmane Mohamed
Keltoum Fetni
Dr. Walid Bibi
Adel Amarouyache

Dr. Halima Beddiaf
Dr. Mansouri Djamel
Kharbache Chafik
Touahria Brahim
Dr. Chergui Djamilia
Aggoun Khaled

Djedda Takouachet
Fateh Merad
Dr. Laouer Akram
Walid Djeddi
Amira Reghis
Dr. Khaoula Belhouchet
Mabkhout Djemaa

تواريخ ومعلومات مهمة / Dates and important Information

يتم اجراء الملتقى حضوريا وعن بعد (بدون رسوم) Conference mode:online & onsite (free of charge)

Abstract (Max 250 words) should include full name, rank, affiliation(university/department, email and phone number) يرفق الملخص (250 كلمة على الأكثر) بالمعلومات التالية: الإسم الكامل، الرتبة، مؤسسة /قسم الانتماء، البريد الإلكتروني ورقم الهاتف.

تاريخ انعقاد الملتقى: **30 APRIL 2024** 30 افريل 2024

آخر أجل لإرسال الملخصات: **11 April 2024** 11 افريل 2024

الاشعار بالقبول قبل **20 April 2024** 20 افريل 2024

يتم الرد على الملخصات المقبولة فقط / Only accepted abstracts will be replied to

البريد الإلكتروني للملتقى: **razak.beddiaf.conferences@gmail.com** Conference Email



لمعلومات اكثر <https://www.facebook.com/AbderrazakBeddiaf> More info. on

<https://www.linkedin.com/in/abderrazak-beddiaf-425234a6>